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BRMG.0012.85.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 58-10/2023 
 

Z pięćdziesiątego ósmego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 29 listopada 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:00 w Sali Seàna Lestera 

nr 003 Nowego Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1.  

 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 

 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, która otworzyła 58 

posiedzenie Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych, poinformowała 

również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą 

elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1858. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1846 – w 

zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

  

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1847 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

4. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

 

5. Budowa lodowiska w Gdańsku – stan aktualny. 
Przedstawia: Pan Artur Lemański – P.O. Dyrektora Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Przewodnicząca poinformowała, że do druku nr 1858 wpłynęła Autopoprawka, a 

następnie wobec braku uwag do zaproponowanego porządku obrad poddała jego 

przyjęcie pod głosowanie.  
 

Głosowanie:  

6 za - jednogłośnie 
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1858 + 

Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX Sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. BRMG.0006.355.2023). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: pani przewodnicząca, szanowni państwo, w przedmiotowym druku nie ma 

zmian z zakresu działania Komisji. Jest jedna zmiana, którą przytoczę. Wprowadzamy po 

stronie dochodów subwencję ogólną na uzupełnienie dochodów gminy w wysokości 

10 067 650 zł i w tej samej wysokości zwiększamy plan wydatków Wydziału Edukacji z 

przeznaczeniem na dotacje dla placówek nie samorządowych oświatowych. To cała 

zmiana dotycząca tego druku. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywną opinię.  
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1858 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1858 + Autopoprawka. (Opinia nr 58-10/121-

47/2023) 
 

PUNKT  - 2 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1846 – w 

zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXI Sesji Rady Miasta Gdańska z 14 

grudnia 2023 r. BRMG.0006.343.2023). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: pani przewodnicząca, szanowni państwo Wieloletnia Prognoza Finansowa na 

lata 2024-2050 w załączniku nr 1 prezentowane są podstawowe wielkości budżetowe, 

dochody bieżące, majątkowe, wydatki bieżące, majątkowe, wynik budżetu, przychody i 

rozchody i kwotę długu. Te podstawowe wielkości na przyszły rok omówię przy okazji 

następnego druku, ale jeśli chodzi o kwotę długu to w tej prognozie na koniec przyszłego 

roku planujemy, że ten dług przyniesie 1 593 000 000 zł, a wskaźnik spłaty zobowiązań 

będzie wynosił 3,94% przy dopuszczalnym maksymalnym ustawowym 13,24%, więc 

będzie to poziom bardzo bezpieczny. Jeśli chodzi o załącznik nr 2 czyli przedsięwzięcia do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej to w uzasadnieniu do tego projektu zostały one opisane 

i podzielone na trzy kategorie. Pierwsza kategoria to są przedsięwzięcia, które są 

kontynuowane z obecnego WPF-u. Tych przedsięwzięć jest 73. Druga grupa to są 

przedsięwzięcia, gdzie zostały zmienione zakresy realizacji oraz kwoty. Te zmiany zostały 

opisane w uzasadnieniu. Tych przedsięwzięć jest 9. Wprowadzamy 2 nowe 

przedsięwzięcia, które z nazwy przytoczę. Pierwsze to jest opracowanie dokumentacji dla 

budowy II etapu ul. Nowa Świętokrzyska. Drugie to Remediacja Szańca Zachodniego w 

Gdańsku Nowym Porcie. Podjęcie przedmiotowego druku będzie równocześnie stanowiło 

uchylenie obecnie obowiązującej uchwały. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 

zaopiniowanie.    
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1846 – w zakresie 

działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1846 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 

58-10/122-48/2023) 

PUNKT  - 3 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1847 – w zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXI Sesji Rady Miasta Gdańska z 14 

grudnia 2023 r. BRMG.0006.344.2023). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: tytułem wstępu przedstawię podstawowe kwoty, podstawowe wielkości 

budżetowe czyli na przyszły rok dochody ogółem zaplanowaliśmy w wysokości 

4 596 000 000 zł to jest o 259 000 000 zł więcej niż według planu na październik tego roku. 

Wydatki ogółem natomiast zaplanowaliśmy w wysokości 5 121 000 000 zł i to jest o 

70 000 000 zł więcej niż według planu na październik tego roku. Deficyt w przyszłym roku 

wynosi 525 000 000 zł i będzie niższy o 190 000 000 zł w stosunku do budżetu 

tegorocznego. Jeśli chodzi o dochody i wydatki bieżące to budżet bieżący zamykamy 

nadwyżką w wysokości 31 000 000 zł i to jest dobra informacja, ponieważ w bieżącym 

roku wynik budżetu bieżącego był ujemny i dochody bieżące będą wynosiły 4 402 000 000 

zł, a wydatki bieżące 4 371 000 000 zł. Jeśli chodzi zaś o dochody i wydatki majątkowe to 

będą one wynosiły dochody majątkowe 195 000 000 zł zostały zaplanowane o 92 000 000 

zł mniej niż według planu tegorocznego, a wydatki majątkowe będą wyniosły 750 000 000 

zł i to jest o 216 000 000 zł mniej niż według planu na październik w tym roku. Oddaję głos 

kolegom.   

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Budżet Biura Prezydenta ds. Sporu na rok 2024 plan wydatków wynosi 82 500 000 zł. W 

tym są oczywiście środki przeznczone na Gdański Ośrodek Sportu i na Gdańską 

Organizację Turystyczną i na zadania Biura Prezydenta ds. Sportu, w tym Biuro 

Prezydenta ds. Sportu 37 647 500 zł, wzrost o 121%. Faktycznie o 105%, bo w tej kwocie 

znajduje się to wszystko co będziemy przekazywać Gdańskiej Organizacji Turystycznej. 

Gdański Ośrodek Sportu 44 852 500 zł. Zaraz pan dyrektor o tym powie. Biuro Prezydenta 

ds. Sportu planowany limit wydatków na 2024 r. wynosi 36 147 500 zł. To są środki 

własne. Środki kapslowe 1 500 000 zł. Czyli razem 37 647 500 zł. Przewidywane wykonanie 

w 2023 r. to 31 102 741 zł. Plan budżetu Biura Prezydenta ds. Sportu na rok 2024 to 

planowany limit wydatków to jest ta kwota, o której wspomniałem czyli 37 647 500 zł. 

Dochodzą dotacje na kluby sportowe w kwocie 7 250 000 zł. To są granty, które będziemy 

za chwilę ogłaszać. W skład tych grantów wchodzi 5 zadań konkursowych. To jest na 

szkolenie dzieci i młodzieży, na wyjazdy i na organizację imprez. Mamy dwa projekty Top 

Talent dziewcząt i chłopców. Jeszcze mamy projekt Kibice Razem i te zadania będziemy 

realizować i ten konkurs będziemy ogłaszać. Drugie to są zadania z promocji. W 2024 r. 

przewidujemy na promocję klubów i promocję imprez 14 928 000 zł. Na nagrody 

przewidzieliśmy w przyszłym roku 600 000 zł. Mieliśmy w planach powrót do stypendiów, 

ale niestety zabrakło środków w budżecie i musieliśmy z tego zadania nie tyle co 
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zrezygnować, to znaczy musieliśmy zrezygnować, ale chcieliśmy powrócić, takie stypendia 

były i chcieliśmy w jakieś nowej formule wrócić do tego, ale może w przyszłym roku nam 

się uda. Kolejnym zadaniem, nowym zadaniem w naszym biurze jest turystyka. W 2024 

roku na zadania z turystyki przeznaczymy 8 795 500 zł. W tym są pieniądze dla Gdańskiej 

Organizacji Turystycznej składka do PROT-u, czyli do Pomorskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej, Europejski Szlak Gotyku Ceglanego 5000 Euro, do PTTK 33 000 zł i inna 

turystyka 27 000 zł. Więc to tyle. Jeżeli państwo radni mają pytania to zapraszam.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Szanowni państwo radni Gdański Ośrodek Sportu w roku 2024 będzie realizował dochody 

na poziomie 16 538 320 zł. Jest to o ponad 1 000 000 zł więcej niż w roku 2023. Wzrost o 

6,44%. Na to będą się składały dochody z najmu, dzierżaw składników majątku w kwocie 

8 629 357 zł. Przede wszystkim to będą dzierżawa nabrzeży na potrzeby cumowania 

jednostek pływających, dzierżawa części powierzchni plaży i to jest 1 422 000 zł. Wynajem 

obiektów sportowych w tym wydzierżawianych elementów takich jak bieżnie, boiska, to 

jest 3 290 581 zł oraz najem niecek basenowych na pływalniach krytych, których jest 4 

przypomnę w zarządzie GOS-u i to jest 3 229 459 zł. Ponadto będą to wpływy z usług, 

łącznie to będzie 6 870 000 zł. Przede wszystkim na to składać się będzie udział w rejsach 

na jachcie naszym flagowym Generał Zaruski to jest niemal 483 000 zł. Indywidualne 

wejścia na pływalnie kryte, sprzedaż tych biletów dla osób indywidualnych to jest 

planowane 3 232 000 zł. Refaktury za media to też trzeba powiedzieć, że to jest ponad 

580 000 zł. Udostępnianie miejsc postojowych w marinach to jest 2 300 000 zł, taki wpływ 

planujemy oraz wpływy z imprez sportowych organizowanych przez GOS na kwotę niemal 

200 000 zł.  

Jeżeli chodzi o wydatki to ten budżet wygląda następująco. Planowany jest budżet na 

poziomie 44 805 224 zł. W porównaniu do budżetu roku 2023 to jest wzrost o 6,62%. Na 

to składają się przede wszystkim organizacja imprez sportowych to niemal 2 800 000 zł. 

Organizacja kąpielisk morskich to jest 4 221 000 zł, na remonty i utrzymanie obiektów 

sportowych to jest największa kwota bo 33 436 000 zł. Pozostałe mniejsze kwoty to 

ubezpieczenia np. 262 000 zł oraz utrzymanie i eksploatacja żaglowca Generał Zaruski 

977 000 zł rocznie. Chcę jeszcze powiedzieć o planowanych remontach, bo one są też 

częścią działalności GOS-u. Ten budżet nie jest pokaźny, bo jest to tylko 2 000 000 zł, ale 

chcemy dokonać remontu systemu liniowego odwodnienia na stadionie żużlowym, bo to 

jest wymóg, który nałożono na Polski Związek Motorowy, Komisja Sportu Żużlowego, żeby 

dopuścić obiekt do użytkowania i to jest planowany ponad 1 053 000 zł. Remont 

sygnalizacji PPoż, naprawa instalacji odgromowej na pływalni na Chełmie to jest 200 000 

zł, remont boiska osiedlowego od wielu lat już planowaliśmy zrobić i były tutaj interpelacje 

w tej sprawie ze strony państwa radnych i to będzie ok 500 000 zł na boisko przy Al. Jana 

Pawła II na skrzyżowaniu z VII Dworem. To jest boisko niedawno przejęte przez GOS kilka 
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lat temu. Remont sanitariatów w budynku przystani jachtowej na Siennej Grobli, która już 

wymaga gruntowanego odświeżenia i to jest 200 000 zł i remont instalacji wodociągowej 

w Miejskiej Hali Sportowej przy ul. Kołobrzeskiej. To jest 55 500 zł. Ponadto chcę 

powiedzieć państwu, że wnioskowane przez państwa radnych instalacja ławeczek na plaży 

dojdzie też do skutku, będzie zrealizowana przez GOS w ramach posiadanych środków w 

roku 2024 tak, żeby w sezonie letnim ławeczki mogły zostać zainstalowane. Chcę jeszcze 

powiedzieć o planowanych naszych inwestycjach związanych z WPI. Mamy na ten czas 

informację o realizacji infrastruktury energetycznej dotyczącej ułożenia linii kablowej i 

zasilania na stadionie żużlowym i to jest koszt 230 000 zł razem z przebudową układu 

pomiarowego co pozwoli zaoszczędzić wydatków na energię elektryczną, a także jest 

przewidziane 100 000 zł na takie twarde inwestycje związane z projektem Ecomarinas, 

którego dzisiaj aplikację dokonaliśmy włącznie z miastem Gdańsk, a dokładnie dyrektor 

Lemański dokonał tejże aplikacji. To jest projekt, który ma za zadanie modernizację, może 

to za duże słowo, ale realizację pewnych zadań z zakresu ekologii na przystani na Górkach 

Zachodnich, gdzie GOS jest liderem. Ponadto jeszcze w budżecie na rok 2024 

przewidziane są środki z Budżetu Obywatelskiego to jest kwota 203 747 zł, a także na 

projekty unijne, które realizujemy w kwocie 47 276 zł. Ponadto  jeszcze chcę wspomnieć o 

planach w roku 2024. Będziemy realizowali projekt Cyrcular Plasic, a także będziemy 

aplikowali o projekt BOLTMAN, który przede wszystkim służy odbudowie jachtu strażnik 

Poranka, który jest odbudowywany przez Fundację Jack Strong. Tam jesteśmy też 

partnerem, który z własnym wkładem na poziomie 20% będzie mógł realizować też 

wspólnie odbudowę tego jachtu. Dziękuję serdecznie za uwagę. Gdyby państwo radni 

mieli jakieś pytania to udzielę odpowiedzi.         
       

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzyła dyskusję.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Trzy pytania. Pierwsze czy coś się zmieniło w zakresie wsparcia tego sportu 

młodzieżowego w 2024 r. w stosunku do obecnego czy to będzie podobnie wyglądało jak 

w tym roku?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Zwiększyliśmy kwotę wsparcia tych klubów z 7 mln do 7 250 000 zł. Przypomnę, że 3 albo 

4 lata temu była to kwota ok 3,5 mln zł, więc zwiększyliśmy już ją dwukrotnie i w ramach 

możliwości środków, które będziemy otrzymywali na Biuro dzięki pani Prezydent jest 

większe jeszcze wsparcie młodzieży.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Wzrost o 3%.   
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Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Ale to cieszy, że jeszcze przy tym budżecie udało się cokolwiek zwiększyć.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Mogliśmy w ogóle nie zwiększać, ale staramy się zwiększać jak mamy wzrost budżetu o 5% 

zwiększyliśmy panie radny o 100% w ciągu kilku lat, więc chyba to jest pokaźna kwota.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Drugie pytanie czy sezon letni, czy obsługa plaży ratownicy, ceny, organizacja kąpielisk 

będzie na podobnym założonym poziomie w tym roku?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak. Planujemy kąpieliska utrzymać w tej samej długości co jest niezwykle dużym 

wyzwaniem. To jest przypomnę 1300 metrów linii brzegowej. Poważne wyzwanie 

organizacyjne, ale też jest to priorytet, żeby utrzymać te kąpieliska w takim kształcie. 

Będzie mała zmiana organizacyjna, otóż od nowego roku planujemy zatrudnić na 

pływalniach miejskich na etat ratowników. Jesteśmy w trakcie procesu zatrudniania. 

Mamy w tym czasie też zamiar przerzucić tych ratowników, nie wszystkich na pewno, bo 

to jest sezon też urlopowy na kąpieliska, ale taki mamy plan. Ten rok pokazał, że mimo nie 

najwyższych w regionie stawek, które mieliśmy jeżeli chodzi o zatrudnienie ratowników, 

bo to kwota 55000 zł dla ratownika przysłowiowego na piachu na umowę o pracę, nie była 

aż tak odbiegająca od innych chociażby gdyńskich, bo tam jest 8 czy 9 tysięcy na umowę 

zlecenie, jednak ludzie też doceniają to, że są zatrudnieni na umowę o pracę, stabilnie, 

pracują od poniedziałku do piątku tylko w każdym innym dniu muszą dodatkowe zajęcia 

podejmować, więc nie było problemu w tym roku. Mamy nadzieję, że rok 2024 pokaże, że 

też poradzimy sobie z tym wyzwaniem.     

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Jeszcze jedno pytanie może około budżetowe, ale czy znamy jakieś duże imprezy 

sportowe, które pojawią się w przyszłym roku w Gdańsku?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Pani radna, mieliśmy propozycję organizacji finału Ligii Narodów. Tylko powiem jaka to 

była kwota, którą sobie życzył Polski Związek Siatkówki, to była kwota 6 mln zł. Więc nie 

stać nas na takie wydatki, ale planujemy kilka wydarzeń jeżeli chodzi o duże nie tylko 

latem oczywiście, bo sezon zimowy przed nami, trzy imprezy short track-owe, łącznie z 

Pucharem Świata i Mistrzostwami Europy to zaraz zadzieje się w styczniu i w lutym. 

Rozmawiamy z Polskim Związkiem Siatkówki nad takim turniejem przedolimpijskim, który 

dosłownie odbędzie się kilka dni przed rozpoczęciem Igrzysk Olimpijskich w Paryżu, 
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tydzień czasu, 4 najlepsze drużyny z Ligii Narodów z tej poprzedniej edycji Kuba, Stany i 

Japonia. Też rozmawiamy, oczekiwania Polskiego Związku są znowu bardzo wysokie, 

staramy się tą cenę trochę zbić. Będziemy mieli Akademickie Mistrzostwa Świata w 

Triathlonie, w przyszłym roku grand Prix w siatkówce plażowej też rozmawiamy, ale to już 

nie z Polskim Związkiem tylko z Ligą, która organizuje tą imprezę i na pewno będziemy z 

Polskim Związkiem Piłki Ręcznej, bo będziemy chcieli jakiś ściągnąć mecz piłkarzy ręcznych 

i z Polskim Związkiem Piłki Nożnej też jesteśmy po rozmowach, że jedne z meczów 

reprezentacji Polski mógłby się odbyć na naszym stadionie. O tyle negocjacje z Polskim 

Związkiem Piłki Nożnej są trudne, że oni są bardzo biznesowo nastawieni, zresztą 

siatkówka tak samo, bardzo biznesowo są nastawieni jak mają wybór stadionu, który 

mieści pięćdziesiąt parę tysięcy albo sześćdziesiąt parę tysięcy ludzi versus nas 

czterdziestodwutysięczni to oni sobie przeliczają ile więcej będą mieli z biletów, ile będą 

mieli więcej z lóż i mówią fajnie Gdańsk jest super, ale na takim meczu w Warszawie, albo 

na Śląsku możemy zarobić kilka milionów więcej, ale robimy wszystko, żeby jakiś mecz 

reprezentacji odbył się u nas.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Dziękuję bardzo.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Patrząc na grę to może mniejsze będą stawiane potrzeby.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Myślę, że akurat w tej dyscyplinie sportu jakoś to nie ma przełożenia.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Mam pytanie dotyczące imprez nie takich wielkich, ale typu maraton, czy do czegoś 

wracamy? Czy coś wypada?   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Raczej ten rok, budżet nasz jest mniejszy jeżeli chodzi o imprezy w stosunku do roku 

zeszłego jeżeli chodzi o imprezy sportowe to wynosi 2 653 000 zł do 2 778 000 zł,  ale 

nadal utrzymamy na pewno Triathlon, na pewno Bieg Westerplatte, imprezy 5-

kilometrowe z cyklu #RUNGDN, kilka imprez też osiedlowych. Jeżeli chodzi o maraton to 

postaramy się wrócić w roku 2025, kiedy sytuacja się ustabilizuje jeśli chodzi o rząd, o 

spółki Skarbu Państwa, bo tutaj jak państwo pamiętacie pierwsze dwie edycje były 

współfinansowane czy wspierane przez PZU, natomiast już od jakiegoś czasu Gdańsk był 

omijany mimo wzrostu ilości osób i zainteresowania i rosnącej rangi tego maratonu. Bez 

wsparcia z zewnątrz byłoby to niezwykle trudne. Teraz mamy w mojej ocenie większe 
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szanse, na pewno nie rok 2024, ale przygotowujemy się, nie zagrzebujemy tego projektu, 

chcemy go odtworzyć, bo jest takie zapotrzebowanie.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Wiadomo, że maraton ma swoich zwolenników i przeciwników, bo to sami państwo 

wiecie, że na jakiś czas musimy zamknąć główne arterie miasta, ale mamy takie 

doświadczenie, że robimy to w sposób najmniej uciążliwy jak to jest tylko możliwe, pan 

radny też nam niedawno zwrócił uwagę. 
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Nie mam nic przeciwko maratonom. Chodziło o całkiem inną sprawę.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Raz mieliśmy niefortunny termin maratonu, gdzie to była niedziela handlowa.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Niefortunnie bieg się bardzo rozciągnął.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Staramy się zawsze robić tak, że za ostatnim biegaczem od razu zwijamy i uwalniamy 

wszystkie ulice, chyba, że zrobimy limit węższy jeżeli chodzi o czas i będziemy po prostu 

zwijać z trasy, ale rzeczywiście powrót do maratonu … maraton jest zawsze taką dużą 

imprezą. Jeżeli państwo prześledzą te największe maratony to jest zawsze duma miasta, 

czy takie już maratony z ogromną tradycją. Będziemy wracać. Wróciliśmy też do takiej 

imprezy, może nie o takim duży zasięgu, ale imprezy, która mi się zawsze podobała i z 

którą byłem od samego początku jak Gdański Ośrodek Sportu ją utworzył to jest Gdańsk 

Biega. To jest taki Run for Fun. Nieuciążliwy bieg, nikomu nie przeszkadzamy, robimy to 

na plaży i w Parku Reagana, można wybrać dwa dystanse, czyli 6 km bieg rodzinny, nie 

chodzi o czas, chodzi tylko i wyłącznie o udział. To też planujemy w przyszłym roku. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy są jeszcze pytania ze strony państwa radnych? Nie widzę.       
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 

1846 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień przekazanych przez:  

• Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków,  
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• Pana Adama Korola – Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu, 

•  Pana Leszka Paszkowskiego – Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu,  

a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach 

przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1846 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 58-

10/123-49/2023) 

 

PUNKT  - 4 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 

 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Chciałem przedstawić propozycję imprez, które odbędą się w Gdańsku w grudniu. 2 

grudnia trzy imprezy Mistrzostwa Gdańska i Pomorza „Gdańskie Ergowiosła”. To jest też 

już kilkanaście razy te zawody były organizowane. Sam kiedyś startowałem i później 

organizowałem. To jest takie wiosłowanie na sucho. 2 grudnia Energa Wybrzeże Gdańsk 

zagra z MMTS Kwidzyn, derby w piłce ręcznej, serdecznie zachęcam do wzięcia udziału i 

kibicowania naszym zawodnikom, bo w poniedziałek odbili się od dna, wygrali drugi mecz 

w tym sezonie. Mamy nowego trenera Patryk Rombla, który był kiedyś trenerem 

reprezentacji, więc widzimy, że taki nowy duch wstąpił w ten zespół. Mamy nadzieję, że 

będą się pięli do góry. Na razie zajmują niestety przedostatnie miejsce. Po zeszłorocznych 

ich występach wszyscy mieliśmy bardzo rozbudzone apetyty, że ten sezon będzie równie 

dobry jak to mówią sami włodarze klubu nie wiedzą co się stało, że co sami zawodnicy, a 
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zupełnie wyniki. 2 grudnia też będzie grała nasza pierwszoligowa drużyna hokeja Fudeko 

GAS Gdańsk z Niedźwiadkami Sanok. To jest też projekt, który wsparliśmy jako miasto 

powrotu pierwszoligowego hokeja do Gdańska. To jest klub, który nie ma nic wspólnego 

ze Stoczniowcem. Pomysłodawcą powstania tego klubu na tym pierwszoligowym 

poziomie był trener Krzysztof Lehmann, który był kiedyś trenerem Stoczniowca i Josef 

Wítek, jedne z naszych najlepszych zawodników, którzy grali w Stoczniowcu. Na razie 

gdzieś środek tabeli. Pierwszy sezon, ale pomysł powrotu hokeja do Gdańska nam się 

bardzo podoba i jest po prostu zapotrzebowanie na hokej. 3 grudnia na naszym stadionie 

Lechia zagra z Miedzią Legnica, 3 grudnia również Trefl Gdańsk na Ergo Arenie zagra z 

Wartą Zawiercie. Kolejny mecz Fudeko GAS Gdańska też 3 grudnia o godz. 16: 00 zagra z 

Podhalem Nowy Targ. Tych meczów hokeistów jest trochę więcej w tej części sezonu ze 

względu na zawody Short Track-owe, które będą na Hali Olivia odbywały się w styczniu. 9 

grudnia Lechia Gdańsk z Chrobrym Głogów, 9 grudnia również Trefl Gdańsk z Zaksą 

Kędzierzyn-Koźle. 12 grudnia mamy XXI Gdańską Galę Sportu w ECS-ie o 19:00. Do 

wszystkich państwa radnych na pewno wyszły zaproszenia, więc serdecznie zapraszamy 

na naszą imprezę. 13 grudnia Energa Wybrzeże Gdańsk zagra z Zepterem KPR Legionowo. 

30 grudnia Trefl Gdańsk zagra z AZS-em Olsztyn. Jeżeli państwo śledzili ostatnio 

wiadomości sportowe to w Gdańsku mamy dwa zespoły, które nazywają się Energa 

Wybrzeże Gdańsk. Mamy piłkarzy ręcznych, którzy się tak nazywają i żużlowcy. Dokładnie 

taka sama nazwa. To tyle z tych największych imprez sportowych w Gdańsku. Dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Informację też drogą mailową dostaliśmy. Czy są jakieś pytania ze strony 

państwa radnych? Nie widzę. Dziękujemy. Zachęcam państwa radnych do udziału w Gali 

Sportu.        

PUNKT  - 5 
Budowa lodowiska w Gdańsku – stan aktualny. 
 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Jeżeli chodzi o lodowisko koncepcję miasto wykonało w 2020 roku i obejmuje ono 4 etapy. 

Pierwszy etap hala lodowiska rekreacyjnego wraz z zapleczem szatniowym 

uwzględniającym wymagania etapu III wraz z trybuną na 300 osób wraz z 

zagospodarowaniem terenu. II etap budynek basenu. III etap hala lodowiska 

treningowego wraz z dodatkowym zapleczem treningowym siłowni, fitness wraz z 

zapleczem konferencyjnym. Etap IV hala do curlingu z trybuną na 115 osób z własnym 

zapleczem szatniowym, gastronomią oraz pomieszczeniem dla klubów i związków 

sportowych. Lodowisko jest umiejscowione w dzielnicy Ujeścisko-Łostowice. To jest na 
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wysokości można powiedzieć praktycznie przedszkola przy ul. Lawendowe Wzgórze 

skrzyżowanie ul. Piotrkowskiej i Lawendowe Wzgórze. Na dzień dzisiejszy mamy 

pozwolenie na budowę dla etapu I. Szacunkowy koszt tej inwestycji etapu I wraz z 

zagospodarowaniem całego terenu i wszystkich przyłączy to jest 90 mln zł. To jest 

szacunkowy koszt, który oszacował DRMG. W 2020 r. całość kosztowała wtedy według 

koncepcji 111 mln zł. Wszystkie etapy. Minęły prawie 4 lata, więc ceny poszły do góry. 

Mamy pozwolenie na budowę wydane w lipcu tego roku, ważne oczywiście 3 lata. Etap II 

budynek basenu, dokumentacja zbliża się ku końcowi i powinniśmy ją odebrać 15 

grudnia. Pozwolenie na budowę mamy, ale nie wiemy jeszcze ile będzie kosztowało, bo 

kosztorys jest ostatnim elementem, który jest akurat w trakcie realizacji i wykonawca 

jeszcze nam go nie przekazał niestety. Jeżeli chodzi o możliwość realizacji obydwa etapy są 

wskazane w nowej strategii w planach, jednak na liście rezerwowej. Generalnie na dzień 

dzisiejszy żadnych środków zewnętrznych nie widać takich unijnych czy naszych 

wojewódzkich czy rządowych, nie widać możliwości finansowania bezpośredniej takiej 

infrastruktury sportowej. Ewentualnie widzimy możliwość w finasowaniu w jakiś 

konkursach. Liczymy na to, że nowy rząd jakoś … są kluby sportowe, które finansują swoją 

infrastrukturę i tak myślimy, że może będzie tutaj taka możliwość finansowania tego. 90 

mln zł na dzień dzisiejszy jest to dla nas duże obciążenie finansowe jeżeli mielibyśmy to 

rozpocząć i realizować. Były też jakieś takie przymiarki do ewentualnej formuły PPP, ale to 

też nie jest na dzień dzisiejszy ostatecznie… 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Były jakieś próby, czy tylko myśl o tym?   

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Tak. Na dzień dzisiejszy była tylko taka myśl.   

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Ogólny koszt całej inwestycji to jaki jest?  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Jeżeli I etap … Całość nie jesteśmy w stanie powiedzieć, ale jeżeli I etap to 90 mln zł… Hala 

lodowiska tego największego trybuny na 300 osób, zagospodarowanie całego terenu to 

był w koncepcji też najdroższy etap tej I, która została zrobiona… 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Ten I etap pierwotnie ile kosztował?  
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Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

37 mln zł. więc teraz dwa razy więcej. A teraz 90 mln zł, takie są szacunki DRMG.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

120%. Za dwa lata będzie 150. Oby nie.  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Budynek basenu szacowany jest zdecydowanie na mniejszą kwotę. Myślę, że tak ok 40 

mln zł. Chociaż to też jest szacunek taki duży.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Może zmieńmy kolejność.  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Nie wiem czy ze względów technicznych jest taka możliwość zmiany kolejności budowy 

najpierw basenu. W koncepcji budowy lodowiska były wszystkie przyłącza i można by było 

się też zastanowić nad tym. Poprosimy DRMG czy można by było pójść w tą stronę.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Ile środków zostało wydanych na koncepcje, kosztorysy? Ma pani takie informacje?  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Koszt dokumentacji I etapu z tego co widzę to jest 200 000 zł. To nie były jakieś  w 

porównaniu do realizacji duże kwoty, bo to było dużo wcześniej robione. Im później to 

dokumentacja jest coraz droższa i realizacja również. 

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Podsumowując nic na razie nie robimy, tak?  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

W tym momencie nie.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

To jest perspektywa ilo letnia?  
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Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Pozwolenie na budowę ważne jest 3 lata.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy są jeszcze jakieś pytania do pani? Nie pocieszyła nas pani, ale wiemy jaki jest stan 

obecny.  

 

Pani Edyta Krajnik – p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Kubaturowych w Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych  

Też się dziwimy jak czasami widzimy kosztorysy niektórych inwestycji, które wydawałoby 

się nie są jakieś wyjątkowo duże. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. 

PUNKT  - 6 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś wnioski? Nie widzę. Informacyjnie najbliższe 

posiedzenie Komisji będzie 13 grudnia o godz. 16:00. Na Galę Sportu państwo dostali 

zaproszenia, zachęcam jeszcze raz. Dziękuję. 
 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 16:45 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
/-/ Beata Jankowiak 

 
 

 

 

Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


